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Als Corrie ten Boom in 1966 diverse Sovjet-republieken en 
Cuba bezoekt, wordt ze geraakt door de omstandigheden 
waaronder de mensen moeten leven. Ze ziet een groot gevaar 
in de ideologie van de overheden van de landen die zij bezoekt. 
Corrie besluit een boek te schrijven over die gevaren en wil 
daarbij wijzen op de moeilijke tijd die nog zal komen voordat 
Jezus terugkomt.
In 1967 bezoekt Corrie – samen met Anne van der Bijl – 
Vietnam. Zij bezoekt daar de Amerikaanse soldaten en merkt 
dat er grote behoefte is aan uitzicht op een betere toekomst. 
Het boek ‘Jesus ist Sieger’ wordt kort daarna uitgegeven, met 
de boodschap dat de profetieën uit de Bijbel over de eindtijd 
zichtbaar in vervulling gaan. In 1969 verschijnt de Engelse 
versie van dit boek en in 1972 de Nederlandse, onder de titel 
‘Marsorders voor de eindstrijd’.
Corrie is van mening dat wij de nieuwsberichten van onze tijd 
moeten vergelijken met de woorden uit de Bijbel. We zullen 
dan begrijpen dat de komst van Jezus nabij is.

We zijn nu ruim vijftig jaar verder in de tijd. Nog steeds geldt 
de boodschap: Let op de tekenen!
God heeft door de eeuwen heen de mensen altijd opgeroepen 
om, zoals Corrie schrijft, hun plaats in te nemen in het leger 
van Koning Jezus en als mede-overwinnaars in Zijn rijen te 
strijden.

VOORWOORD
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Wij weten niet – en ik doe ook geen voorspelling – wanneer 
de laatste profetie over de eindtijd uit zal komen. Wel weet 
ik dat voor ieder mens het moment van zijn eindstrijd komt. 
Moge de inhoud van dit boek u en jou helpen om daar klaar 
voor te zijn.

Frits Nieuwstraten
directeur Stichting Corrie ten Boomhuis.



In Vietnam heb ik de jungleman Tsau ontmoet. Hij kwam 
naar mij toe nadat ik vijf keer voor zijn Chil-stam gesproken 
had. Hij zei: ‘Dubbel oude grootmoeder.’
Het zal je gezegd worden als je pas vijfenzeventig jaar bent, 
maar oud zijn is de grootste eer voor de Chil-stam.
‘U bent van ver, heel ver gekomen om ons over Jezus te 
vertellen. U hebt lang, heel lang gereisd, u bent oud, heel oud. 
Wilt u uit naam van de Chil-stam uw stam bedanken, dat zij u 
naar ons toe hebben laten gaan? Wij willen een verbond met 
u sluiten, een gebedsverbond. U bidt voor ons, wij bidden 
voor u.’ 
‘Heb je nog een speciale boodschap voor mijn stam, Tsau?’  
Hij wachtte een ogenblik, ik geloof dat hij bad.
‘Ja, zeg de mensen van uw stam dat zij zich bekeren van hun 
zonden, opdat zij Jezus zullen zien bij Zijn wederkomst.’  
Had Tsau gelijk? 
Zeker, wij moeten ons bekeren, maar moeten wij ons 
bovendien voorbereiden voor Jezus’ wederkomst?

Ik geloof dat wij in onze dagen de grote lijnen van de bijbelse 
profetieën duidelijk kunnen zien in de wereldgeschiedenis. 
Het is goed om in deze tijd de Bijbel te vergelijken met de 
nieuwsberichten. Dan gaan we begrijpen dat Jezus spoedig 
komen kan.
Er zal zware strijd zijn voor Zijn wederkomst en daarom is het 
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goed om je voor te bereiden en je aan te gorden met kracht. 
Iedere christen is geroepen om in het leger van Koning Jezus 
zijn plaats in te nemen en als mede-overwinnaar in Zijn rijen 
te strijden.
Wij hebben de strijd niet tegen vlees en bloed, maar tegen de 
machten, tegen de boze geesten in de hemelse gewesten (Efeze 
6:12).

Deze strijd is heviger dan ooit.
De duivel weet dat zijn tijd nog kort is. Het gaat naar de 
grote eindveldslag toe, die Johannes in het boek Openbaring 
beschrijft en die strijd is nu al aan de gang.

Maar we weten:
Jezus was Overwinnaar,
Jezus is Overwinnaar,
Jezus zal Overwinnaar zijn.

Corrie ten Boom



13

Aansporing tot strijdbaarheid

Want gij zijt gestorven en uw leven is verborgen met Christus 
in God. (Col. 3:3)

Gods plannen voor de overwinning zijn volmaakt. Hij kent de 
vijand en de reacties van de vijand van de oertijd af en hoeft 
geen onverwachte aanvallen te vrezen. Hij kent ook Zijn 
manschappen. Hij weet wat ze nodig hebben aan voeding en 
kleding. Hij zorgt voor de uitrusting en Hij zet ze in op de juiste 
tijd en de juiste plaats, want Hij leidt ze naar de overwinning. 
Zij die aan onze kant strijden zijn meer en sterker dan zij die 
tegenover ons staan: een machtige Hogepriester en legioenen 
engelen. Jezus kwam om de werken van de duivel te verbreken. 

WAT EEN TROOST OM TE WETEN DAT JE BIJ HET 
OVERWINNENDE LEGER VAN EEN LEVENDE GOD HOORT.

Aan het kruis van Golgotha heeft Hij de overwinning al 
behaald. Daar werd de kop van de slang vermorzeld. Vóór 
alles moeten wij in deze strijd de situatie kunnen overzien. De 
Bijbel vertelt ons over deze positie, met Christus verborgen in 
God. Wat een troost bij het zien van de schijnbare overmacht 
van de vijand, om te weten dat je bij het overwinnende leger 
van een levende God hoort. Belangrijk is het dat wanneer je 
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in die strijd staat, de sterkte van de vijand kent. Er zijn in onze 
tijd veel atheïstische ideologieën. De vijand gebruikt ook het 
marxisme in de vorm van het communisme om de mensheid 
ervan te overtuigen dat God niet bestaat.
Er zijn veel mensen die vurig communist zijn. Ik heb ooit het 
getuigenis van een communist gelezen. Hij schreef: ‘Wij zijn 
fanatiek. Ons leven wordt in beslag genomen door één, alles-
beheersende factor: de strijd om het wereldcommunisme. Wij 
communisten hebben voor concerten en andere genoegens 
geen geld over. Wij hebben een ideaal om voor te strijden. Wij 
stellen onszelf en ons persoonlijk leven en bezit in dienst van 
een grote beweging. Wat maakt het uit dat ons persoonlijk 
leven, ons eigen ik schade lijdt vanwege de partij? Wij worden 
ten volle beloond door de gedachte dat ieder van ons enigszins 
mag meewerken aan iets nieuws, iets beters voor de mensheid. 
Er is maar één ding, waarvoor ik wil sterven: het communisme. 
Dat is mijn leven. Dat is mijn geloof, dat is mijn liefhebberij, 
dat is mijn liefde, mijn beminde, dat is mijn meester, mijn 
eten en drinken. Overdag werk ik ervoor en ’s nachts droom ik 
ervan. In de loop van de tijd wordt deze invloed op mij steeds 
sterker. Daarom kan ik geen vriendschap sluiten, kan ik niet 
liefhebben of zelfs maar een gesprek voeren zonder verband te 
leggen tussen dit alles en déze kracht, die mijn leven stimuleert 
en leidt. Ik heb vanwege mijn opvattingen en idealen al in de 
gevangenis gezeten en ik ben bereid om zo nodig voor het vuur- 
peloton te staan.’
Tot zover dit getuigenis.
Ik weet zelf dat het er niet één of maar een paar zijn die zo 
denken en voelen – het zijn er honderdduizenden die het 
misschien wel nooit hebben gezegd, maar die het net zo 
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beleven. Wij moeten dit goed beseffen. Als je de wereldkaart 
voor je neemt, dan kun je zien hoeveel landen er zijn die onder 
het beslag van het communisme en het daarmee verbonden 
atheïsme liggen. Als ik de wereldgeschiedenis bekijk in het 
kader van Gods Woord, dan geloof ik niet dat wij kunnen 
verwachten dat er betere tijden zullen komen. De politiek 
heeft geen antwoord op deze voortgang van het atheïsme.
Iemand anders heeft gezegd: ‘Wij hebben in de beschavings-
geschiedenis een punt bereikt waar naar mijn overtuiging de 
ernstigste crisis komt die de mensheid ooit heeft beleefd.’
Dat is waar, er is een grote strijd aan de gang in de onzichtbare 
wereld. Wat Petrus schrijft kunnen we tegenwoordig weer 
makkelijk geloven, het lijkt zelfs werkelijker te zijn dan toen. 
In 1 Petrus 5:8 staat: ‘Wordt nuchter en waakzaam. Uw tegen-
partij, de duivel, gaat rond als een brullende leeuw, zoekende 
wie hij zal verslinden. Wederstaat hem, vast in het geloof, 
wetende, dat aan uw broederschap in de wereld hetzelfde 
lijden wordt toegemeten.’
Iedere christen wordt in deze strijd gezet, of hij wil of niet. 
De tegenstander zal met alle macht proberen om ons van 
God te vervreemden, het geloof in Jezus Christus te vernie-
tigen en ons in verzet te brengen tegen God. Wij kunnen onze 
ogen voor het gevaar sluiten en afwachten, hoe de loop van 
de wereldgeschiedenis ons zal leiden. Maar Jezus zei in Lucas 
21:36: ‘Waakt te allen tijde, biddende, dat gij in staat moogt 
wezen te ontkomen aan alles wat geschieden zal, en gesteld te 
worden voor het aangezicht van de Zoon des mensen.’
Er zijn in deze tijd twee soorten mensen die belangrijk zijn: 
de volkomen toegewijde kinderen van God en de volkomen 
toegewijde atheïsten. Iedere christen is geroepen mee te 
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strijden. Jij kunt zelf beslissen of je een goede, een middel-
matige of een slechte strijder wilt zijn. Jezus Zelf maakt uit 
iedereen die zich volledig aan Hem overgeeft, een door de 
Heilige Geest geleide strijder die de overwinning voor ogen 
houdt, tot Jezus terugkomt. Zo iemand staat sterk tegenover 
de vijand en schaamt zich niet voor zijn Koning. Dat is het 
werk van de Heilige Geest. Hij geeft ons visie op de eind- 
overwinning van Jezus: ‘Daarom heeft God Hem ook 
uitermate verhoogd en Hem de naam boven alle namen 
geschonken, opdat in de naam van Jezus zich alle knie zou 
buigen van hen, die in de hemel en die op de aarde en die onder 
de aarde zijn, en alle tong zou belijden: Jezus Christus is Here, 
tot eer van God, de Vader!’ (Fil. 2:9). De Heilige Geest wil ons 
gereed maken: ‘Hij, die in u een goed werk is begonnen, zal 
dit ten einde toe voortzetten, tot de dag van Christus Jezus’ 
(Fil. 1:6).

Wees gereed

Opdat de God van onze Here Jezus Christus, de Vader der 
heerlijkheid, u geve de Geest van wijsheid en van openbaring 
om Hem recht te kennen: verlichte ogen uws harten, zodat gij 
weet, welke hoop zijn roeping wekt, hoe rijk de heerlijkheid is 
zijner erfenis, bij de heiligen, en hoe overweldigend groot zijn 
kracht is aan ons die geloven. (Ef. 1:17)

Het atheïsme breidt zich uit. Het Koninkrijk van God gaat 
rustig verder. Christus of de antichrist. Niemand kan twee 
heren dienen. Of de Een, of de ander. Alles spitst zich toe. Wij 
hebben de grote troost dat God ons heeft getoond dat Hij een 
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plan met deze wereld heeft. Hij heeft geen problemen, alleen 
maar plannen. Daarom is er nooit paniek in de hemel. Dat wij 
de toekomst kennen, geeft kracht en zekerheid.
…door ons het geheimenis van zijn wil te doen kennen, in 
overeenstemming met het welbehagen, dat Hij Zich in Hem had 
voorgenomen, om al wat in de hemelen en op aarde is onder één 
hoofd, dat is Christus samen te vatten krachtens het voornemen 
van Hem, die in alles werkt naar de raad zijn wil… (Ef. 1:9)

GOD HEEFT GEEN PROBLEMEN, ALLEEN MAAR PLANNEN.

Een overvloedige rijkdom aan kracht staat tot onze beschikking. 
We hebben deze kracht nodig, laten we ons er dan ook van 
bewust worden in onze manier van leven. Deze rijkdom is 
niet afhankelijk van de omstandigheden. Wij moeten dat 
goed beseffen, want in de eindstrijd zullen de omstandig-
heden moeilijk zijn. En toch zullen we nooit ergens gebrek 
aan hebben. Bisschop Dzao uit China liet op het evangelis-
tencongres in Berlijn een waarschuwend geluid horen: ‘China 
maakt nu door, wat zeer waarschijnlijk over de hele wereld 
zal komen. Ja, er zal een tijd komen dat niemand kopen of 
verkopen kan zonder het merkteken van de antichrist’ (Openb. 
13:17).
Deze bisschop heeft beleden dat de kerk de christenen niet 
gereed heeft gemaakt voor de zware beproevingen die China 
nu moet doorstaan. ‘Wij hebben hun alles gegeven wat wij 
konden geven – het evangelie, kerkgebouwen, ja, kleding en 
voedsel, waar er armoede heerste. Maar één ding hebben wij 
niet gedaan. Wij hebben hun niet geleerd hoe zij het evangelie 
aan anderen konden doorgeven. Nu zijn alle predikanten en 
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bisschoppen weg – de kerk bestaat praktisch niet meer. Ja, een 
onzichtbare kerk gaat wel door, maar hoe weinig christenen 
waren krachtig genoeg om anderen te versterken.’
Die bisschop deed een beroep op ons om vooral nu de kinderen 
van God voor te bereiden en hun de bijzondere opdracht te 
laten zien voor deze tijd, zodat zij sterk genoeg zijn in de tijd 
van verdrukking. Kunnen zwakke, kleine mensen daarvoor 
gereed zijn? Ja, iedereen! En ik meen wat ik zeg. De Heer 
heeft alles gegeven wat wij in de eindtijd nodig hebben. In 
Handelingen 1:8 staat: ‘Gij zult kracht ontvangen, wanneer de 
Heilige Geest over u komt, en gij zult mijn getuigen zijn (te 
Jeruzalem en in geheel Judea en Samaria en) tot het uiterste 
der aarde.’ Dit was een belofte voor de tijd dat de gemeente 
van Jezus Christus ontstond, maar die woorden hebben hun 
kracht nooit verloren en vooral in de laatste eindstrijd zal die 
belofte een bron van kracht zijn, voor de kinderen van God 
om een overwinnend leven te kunnen leiden. Deze kracht is 
er, omdat de Heilige Geest er is Die verlangt om ons hart te 
vervullen, zoals het licht vanzelf een kamer binnenstroomt 
wanneer de deur geopend wordt (Amy Charmichael). Word 
vervuld met de Geest! Geef de Heilige Geest ruimte! Dat 
betekent: overgave!

Hoop voor zondaars

Gij zijt het licht der wereld. (Matt. 5:14)

In een gevangenis sprak ik over deze tekst. Het was misschien 
wel een vreemde tekst voor moordenaars en dieven, maar 
ik heb gemerkt dat God oprechte mensen kan gebruiken. Ik 


